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Vážení spoluobčané, 
 
minulý víkend jsme se po dvou letech sešli u našeho vánočního 
stromu a byli svědky jeho rozsvícení. Děkuji vám za hojnou 
účast. Vstoupili jsme do času adventu, příprav na Vánoce. 
Před rokem jsem psala o tom, že první zapálená svíčka na 
adventním věnci přináší naději. Psala jsem o naději na život bez 
covidových omezení. A stalo se. Víme, že covid už není tím, co 
nás trápí, zatěžuje nejvíce. Aktuálně se nás všech dotýká 
energetická krize a s tím spojené otázky, co přinese příští rok.  
 
Popravdě to, co slyšíme z úst politiků i různých odborníků, nezní 
příliš optimisticky. O to více je důležité, abychom se snažili v této 
nelehké době najít cestu jeden k druhému ať už v rámci rodiny 
nebo pracovního kolektivu a být si vzájemnou oporou.  
 
Tradičně v závěru roku děkuji. Ani tento rok nebude jiný. Tak 
mně dovolte upřímně poděkovat zaměstnancům městyse                           
a všem, kteří se na chodu městyse podílejí. Děkuji 
zaměstnancům mateřské i základní školy za obětavou práci pro 
naše děti. Děkuji za dobrou spolupráci všem místním 
společenským i sportovním organizacím, kteří kromě své 
činnosti už opět připravují akce pro veřejnost. Poděkování patří 
také místním firmám, jejich vedení za příkladnou spolupráci.  
 

Přeji vám, milí občané, městečka 
Doubravice nad Svitavou, klidný 
nadcházející advent, pohodové 
vánoční svátky a do nového roku 
hodně zdraví, štěstí a více 
spokojených dní, ve kterých 
budete mít důvod se usmívat. 
    

Mgr. Jana Otavová, starostka 
městyse 
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 Vážení spoluobčané, 
 

touto cestou bych Vám chtěl poděkovat za podporu ve volbách do 
zastupitelstva městyse. Vaší podpory si nesmírně vážím a budu se 
snažit, abyste svého hlasu v budoucnu nelitovali.  

Funkci místostarosty budu vykonávat tak, aby za mnou – namísto 
rozsáhlých, jednostranných a z kontextu vytržených příspěvků do 
zpravodaje či jiných médií – byla vidět dobře odvedená práce. Proto 
je toto „slovo místostarosty“ moje poslední a vše ostatní s Vámi budu 
moc rád řešit osobně, telefonicky na čísle 702 080 677, e-mailem: 

mistostarosta@doubravicens.cz nebo na veřejných zastupitelstvech 

městyse. 

Na závěr bych Vám chtěl popřát klidné prožití svátků vánočních 
v kruhu rodinném a hodně štěstí a zdraví do nového roku 2023. 

                                    Ing. Michal Hájek, místostarosta městyse 

 
*********************************************************************************** 

PRACOVNÍ DOBA v době vánočních svátků na Úřadě městyse  
 v Doubravici nad Svitavou 

19.12.2022 pondělí 7.00 -  12.00 hodin  13.00 – 17.00 hodin    

20.12.2022 – 1.1.2023      ZAVŘENO 

********************************************************************************** 

Vážení spoluobčané, 
zveme vás na veřejné zasedání  

Zastupitelstva městyse Doubravice  
nad Svitavou, které se bude konat 19.12.2022 

v 18.00 hodin v místním kině. 
********************************************************  

Oznámení 
V aktuálním čísle zpravodaje je na stranách 10 a 11  uveřejněn  
„Kalendář svozu odpadu 2023“, kde najdete termíny svozů jednotlivých 
druhů odpadu. V samostatné tištěné podobě tento kalendář do domovních 
schránek obdržíte současně s aktuálním zpravodajem městyse. 

 

mailto:mistostarosta@doubravicens.cz
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VÝSTAVBA OPTICKÉ KABELOVÉ SÍTĚ 

Vážení spoluobčané, 

v říjnovém čísle zpravodaje jsme vás informovali, že firma CETIN a.s. 

plánuje v našem městysi vybudovat rychlou, bezpečnou a spolehlivou 
telekomunikační síť. Modernizace sítě spočívá kromě jiného v jejím 
zrychlování, čehož dosahuje prostřednictvím optického připojení. Mnozí 
z vás již využili nabídku na možnost zhotovení přípojky do vašeho domu 

a podepsali jste „Souhlas s umístěním optické přípojky“, díky které budete 
mít možnost využívat vysokorychlostní optický internet a přenos digitální 
televize. Využili jste také možnost osobního setkání s pracovnicí 
společnosti COMPLUS CZ (zastupující společnost CETIN), paní 
Jiříčkovou, která odpovídala na vaše konkrétní dotazy. Možnost osobního 
setkání je ještě plánována na 8. prosince 2022 od 13:00 do 17:00 
v místním kině. Považuji za důležité opět připomenout, že zhotovení 
přípojky neznamená automaticky povinnost užívání jakýchkoliv služeb, lze 
ji mít připravenou pro budoucí využití. Byla by velká škoda nevyužít tuto 
příležitost zavedení přípojky zdarma, neboť dochází ke zhodnocení 
nemovitosti. Bezplatné připojení nelze v budoucnu zaručit. Jedná se tedy 
o časově omezenou nabídku, kdy sběr dat – počet zájemců o připojení 
bude ukončen v březnu 2023. Máte-li zájem tuto příležitost využít, přijďte 
v uvedený den do místního kina a zástupce firmy COMPLUS CZ s vámi 
dojedná podrobnosti.  

Bohužel se tato nabídka na výstavbu optické kabelové sítě netýká místní 
části Klemov. Firma CETIN a.s. si sama vyhodnocuje, které lokality do 
svého projektu zahrne. Nicméně snahu o začlenění Klemova do 
zmiňovaného projektu nevzdáváme. 

      Mgr. Jana Otavová, starostka městyse 

 

******************************************************** 

                      Vedoucí samoobsluhy děkuje všem 

zákazníkům za projevenou přízeň.  

         Přeje všem krásné a spokojené 

                      prožití vánočních svátků, 
                   a také hodně štěstí a zdraví 

                   v novém roce 2023. 
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Volba prezidenta republiky 2023 

se uskuteční : 

v pátek 13. ledna 2023 od 14.00 hod. do 22.00 hod. 

v sobotu 14. ledna 2023 od 08.00 hod. do 14.00 hod. 

V případě, že žádný z kandidátů nezíská počet hlasů potřebných ke zvolení podle § 54 
zákona, proběhne II. kolo voleb, 

v pátek 27. ledna 2023 od 14.00 hod. do 22.00 hod. 

v sobotu 28. ledna 2023 od 08:00 hod. do 14.00 hod. 

Volby proběhnou v sále kulturního domu. 

Volič hlasuje osobně, zastoupení není přípustné.  

Volič po příchodu do volební místnosti prokáže svou totožnost a státní občanství 
České republiky platným cestovním, diplomatickým nebo služebním pasem 
České republiky anebo cestovním průkazem, nebo platným občanským 
průkazem. Po záznamu ve výpisu ze stálého seznamu nebo zvláštního seznamu 
obdrží od okrskové volební komise nebo zvláštní okrskové volební komise 
prázdnou úřední obálku.  
Neprokáže-li volič svou totožnost a státní občanství České republiky, nebude mu 

hlasování umožněno.  
Voličský průkaz bude na základě písemné žádosti vydán voliči, který nebude moci 
nebo nehodlá volit ve volebním okrsku, v jehož seznamu je zapsán. Písemná 
žádost musí být opatřena ověřeným podpisem voliče nebo v elektronické 
podobě zaslané prostřednictvím datové schránky a doručena nejpozději 7 dnů 
přede dnem voleb tj. do 06.01.2023 (1.kolo) a do 20.01.2023 (2.kolo) nebo na 
úřadu městyse předána osobně voličem nejpozději 2 dny přede dnem voleb tj. 
do 11.01.2023 (1.kolo) a do 25.01.2023 (2.kolo) do 16.00 hodin (při osobním 
podání nemusí být podpis ověřen). Voličský průkaz bude vydán osobně voliči 
nebo osobě, která se prokáže plnou mocí s ověřeným podpisem voliče nejdříve 
29.12.2022. Voličský průkaz je možné voliči také zaslat. O vydání voličského 
průkazu bude učiněn záznam ve stálém seznamu voličů Městyse Doubravice nad 
Svitavou. 

V prostoru určeném pro úpravu hlasovacích lístků nesmí být nikdo přítomen 
zároveň s voličem, a to ani člen okrskové volební komise nebo zvláštní okrskové 

volební komise. S voličem, který nemůže sám upravit hlasovací lístek pro 
tělesnou vadu anebo nemůže číst nebo psát, může být v prostoru určeném pro 
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úpravu hlasovacích lístků přítomen jiný volič, nikoliv však člen okrskové volební 
komise nebo zvláštní okrskové volební komise, a hlasovací lístek za něho upravit 
a vložit do úřední obálky.  
Volič může požádat ze závažných, zejména zdravotních důvodů úřad městyse  
(telefonní číslo  770 127 394, 770 127 395) a v den voleb okrskovou volební 
komisi (telefonní číslo 770 127 395) o to, aby mohl hlasovat mimo volební 
místnost, a to pouze v územním obvodu volebního okrsku, pro který byla 
okrsková volební komise zřízena. V takovém případě okrsková volební komise 
vyšle k voliči 2 své členy s přenosnou volební schránkou, úřední obálkou a 
hlasovacími lístky. Při hlasování postupují členové okrskové volební komise tak, 
aby byla zachována tajnost hlasování. 
***************************************************************** 

Obecní knihovna 

Tak jako každý prosinec, nahlédneme i v ten letošní za dveře naší knihovny, 
abychom se dozvěděli, co se tam celý rok dělo.  

Začneme u akce, která se neodehrála přímo v naší knihovně, nicméně s ní a její 
činností úzce souvisela. Dne 1. března se v Moravské zemské knihovně Brno 
konala vernisáž výstavy „(re)VIZE knihoven 21. století“. Pozvány byly i 
zástupkyně našeho městečka, starostka Mgr. Jana Otavová, kronikářka Eva 
Sáňková a knihovnice Jana Vomelová. Výstava představila architektonicky 
zajímavé novostavby a rekonstrukce knihoven z let 2015 až 2020, mezi které se 
dostala i knihovna doubravická. Více o výstavě psala paní kronikářka 
v dubnovém zpravodaji.  

Pokračovali jsme v tradici setkávání se spisovateli a spisovatelkami. Letos jsme 
v naší knihovně přivítali hned tři autory, kteří se zabývají tvorbou pro děti. V 
březnu přijel pan Jiří W. Procházka, v červnu paní Petra Braunová a v září paní 
Klára Smolíková. Pro žáky naší základní školy připravili besedy a přednesli ukázky 
ze svých knížek.  

Mysleli jsme i na nejmenší děti z mateřské školy, které jsme do knihovny pozvali 

v červnu. Přichystali jsme si pro ně úryvky z některých dětských knížek a vyprávěli 
si o tom, jak to v knihovně vlastně funguje.  

Pro starší občany se uskutečnilo ve spolupráci s klubem důchodců povídání o 
zpěváku Waldemaru Matuškovi. Vše připravila paní Pavla Šamonilová z knihovny 

v Rájci-Jestřebí. 

O prázdninách proběhla revize knih a odpisy starších opotřebovaných svazků. 
Vše se konalo za účasti paní Heleny Jalové a paní Hany Matulové z regionálního 
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oddělení knihovny Boskovice, která funguje mimo jiné jako metodické pracoviště 
pro ostatní knihovny v regionu.    

Mimo těchto akcí probíhala v knihovně běžná činnost. Aby si čtenáři měli stále 
z čeho vybírat, nakoupily se nové knihy a dovezly nové soubory výměnného 
fondu. 

Závěrem bych chtěla poděkovat stávajícím čtenářům a čtenářkám za přízeň a 
všechny ostatní pozvat, aby se k pravidelným návštěvníkům naší knihovny 
přidali. Mimo klasických výpůjček knih u nás můžete využít k práci i zábavě hned 
několik počítačů s připojením k internetu a tiskárně. Máme zde také kroniky naší 
obce od roku 1918. Ty si domů sice půjčit nelze, prohlížet si je a pročítat 
v provozní době knihovny ale můžete neomezeně. Máme otevřeno každé úterý 
a čtvrtek od 16 do 19 hodin. Poslední den v tomto roce bude otevřeno v úterý 
20. prosince a prvním dnem, kdy se můžeme v knihovně setkat v roce 2023, bude 

úterý 3. ledna. 

Všem přeji příjemné adventní období, pěkné vánoční svátky a jen to nejlepší 
v novém roce. 

Jana Vomelová – knihovnice 
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TANEČNÍ NA OBOŘE 2023  

v kategoriích Začátečníci a Pokročilí. 

Zahájení 15. ledna 2023.  

Začátečníci v 17:00 hodin.  

Pokročilí v 19:00 hodin.  

Celkem 6 večerů. Cena 1800,- Kč za pár. 

Přihlášky na: haviri.obora@seznam.cz, 
tel: 731 548 254. 

 

tel:731%20548%20254
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ADVENTNÍ OKNA II. 
V období 1. - 24. prosince 2022 se opět v Doubravici nad Svitavou pro 

potěchu všech kolemjdoucích každý den rozsvítí nové vánočně 
vyzdobené okno. Každé již rozsvícené okno pak bude svítit až do 
Vánoc.  

Neseďme tedy doma, vyražme na příjemné večerní procházky a užijme 
si tento netradiční „adventní kalendář“. 

1. 12. Zázmolí 451  17. 12.  Klemov 486 

2. 12.  Klemov 251  18. 12. Dolní 61 

3. 12.  Hybešova 163  19. 12. Dolní 63 

4. 12. Zázmolí 443  20. 12. U Cihelny 156 

5. 12.  Soukopovo náměstí 88  21. 12. Zahradní 478 

6. 12. Klemov 289  22. 12. 28. října 261 

7. 12. Klemov 302  23. 12. Hybešova 180 

8. 12. Školka 378  24. 12. náměstí Svobody 474 

9. 12. Plotky 379  
 

  

10. 12. Soukopovo náměstí 7  
11. 12. Klemov 359  
12. 12. 28. října 202  
13. 12.  Klemov 300  
14. 12. U Spravedlnosti 250  
15. 12. Hybešova 179  
16. 12.  Havlíčkova 150  
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„Bílý pátek u Koťátek“ 

 Kdy, kde a proč? 

 No přece v pátek 11. 11. 2022. To se 
slaví svátek svatého Martina, a tak se 
všechny děti ve třídě u Koťátek sešly ve 
školce v bílém. Někdo říkal, že je bílý jako 
„kůň“, někdo bílý jako „husa“, a ti ostatní 
byli jako první sněhové vločky. Ale ty se 
letos opět někde zapomněly. 

A jak jsme vlastně slavili?  

Soutěžemi s husími vajíčky, s dřevěnými 
koníky a bílými peříčky. 
A ani svatomartinské hodování 
nechybělo. Pochutnali jsme si na 
rohlíčcích a červeném sirupu, který 
nahradil Svatomartinské červené víno. 
Jen ta pečená husička chyběla. 

Užili jsme si příjemné dopoledne a už se můžeme těšit na příští rok.                                                         

       

                                                                                                Soušová Anna učitelka MŠ 
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BETLÉMSKÉ SVĚTLO  
 

V pátek 23.12. od 17 hodin budou místní skauti u 
vánočního stromu rozdávat Betlémské světlo - plamínek, 
který bude zapálen v Betlémě  
a poputuje napříč celou Evropou, aby šířil předvánoční 
pokoj a mír.  
Pro vytvoření pohodové vánoční atmosféry na Vás čeká vánoční punč 
a ochutnávka cukroví. 
 

K přenosu Betlémského světla si přineste petrolejku, 
lucerničku nebo postačí zavařovací sklenice se svíčkou.  
 

Klidné prožití adventu, vánočních svátků a krásný nový rok 
přejí skauti. 
 

 

 

*************************************************************************** 

Rozpis stomatologické LSPP – blanenská část PROSINEC 2022.  

Služba je sloužena od 8.00 – 13.00 hodin  

Prosinec    

    

3.12. MDDr. Vrbová (MUDr. Křížová) Knínice u Boskovic, 330 774 844 735 

4.12. MUDr. Žilka Vlastimil Benešov, 19 516 467 313 

10.12. MUDr. Beranová Alžběta Blansko, Gellhornova 9 735 056 656 

11.12. MUDr. Bočková Eva Kunštát, nám. ČSČK 38  516 462 203 

17.12. MUDr. Bočková Jana Kunštát, nám. ČSČK 38  516 462 203 

18.12. MUDr. Fenyk Vlastimil Letovice, Tyršova 15 516 474 310 

24.12. MDDr. Fojtíková Veronika Rájec, Zdrav. středisko 516 432 138 

25.12. Dr. Giryeva Halyna Boskovice, Lidická 8 734 231 261 

26.12. MUDr. Grenarová Marie Blansko, Vodní 5B 724 081 182 

31.12. MUDr. Grénarová Magda Boskovice, Růžové nám. 16  774 710 550 

 

Mimo tyto uvedené ordinační hodiny zajišťuje zubní LSPP pro Jihomoravský 
kraj pracoviště v Úrazové nemocnici Brno, Ponávka 6, tel.: 545 538 421. O 

sobotách, nedělích a svátcích od 8:00 do 20:00. 



18 

 

Vánoční stromeček – symbol Vánoc 

Krásně ozdobený a nádherně osvětlený vánoční stromeček je jedním ze 
symbolů Vánoc. A tak si dovolím připomenout jeho historii. 

 V našich zemích se poprvé objevil v Praze v roce 1812. Tehdejší ředitel 
Stavovského divadla J. K. Liebich jej představil užaslým vánočním hostům 
na svém zámečku v Libni. Ti jím byli tak okouzleni, že jej začali zdobit také, 
a tím se tato novinka rozšířila. Nakonec se během 19. století tento zvyk 

ujal téměř ve všech českých domácnostech.  

První vánoční strom na veřejném prostranství byl postaven zásluhou 
spisovatele Rudolfa Těsnohlídka v roce 1924 v Brně. Motivem k tomuto 

činu mu byla záchrana malého děvčátka, které našel v roce 1919 téměř 
zmrzlé v lesích u Bílovic nad Svitavou. Pod vánoční strom tehdy umístil 
kasičku, do které mohli lidé dávat příspěvky pro opuštěné děti. Tato tradice 
byla obnovena v roce 1968, kdy peníze z kasiček putovaly na výstavbu 
prvních vesniček SOS.  Po několika letech zdobení vánočních stromů na 
náměstích ustalo. 

Tradice byla opět vzkříšena po roce 1989 a od té doby má svůj vánoční 
strom prakticky každá obec v naší republice. Také u nás, v Doubravici nad 

Svitavou, každoročně září vánoční strom v celé svojí kráse pro potěšení 
nejen dětí, ale i dospělých. Kronika městečka uvádí, že v roce 1952 byly 

u nás vánoční stromy dokonce dva. Zásluhou tehdejší mládeže byl jeden 
v Tyršově parku a druhý na náměstí Svobody.  

Při pohledu na náš každoročně krásný vánoční strom si můžeme položit 
otázku: „Mají takový krásný i v jiných obcích?“ A tak navrhuji všem – 

neseďte o vánočních svátcích jen 
doma u televize, ale udělejte si malý 
výlet. Naplánujte si trasu, nastartujte 
svůj posádkový automobil a 
v podvečer, až se vánoční stromy ve 

vámi plánovaných obcích rozsvítí, 
porovnejte je s tím naším. Jestli tento 
návrh přijmete, záleží už jen na vás. 

Ať tak, či tak, všem čtenářům bez 
rozdílu přeji krásné prožití Vánoc, navíc vše nejlepší, hlavně hodně zdraví 
po celý nový rok 2023.  

                                                                            Josef Přibyl 
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Možná se vám bude zdát tento článek hodně smutný a řeknete si: „Za 
chvíli budou vánoční svátky, chce to něco radostnějšího“. Ale – docela 

nedávno byly „Dušičky“, kdy vzpomínáme na všechny blízké, kteří nás 
nenávratně opustili. A podobné je to i v době vánočních svátků. Myslím, 
že se nenajde nikdo, kdo může s klidným srdcem říct: „Mne se to netýká“.    
Budeme vzpomínat na naše blízké, kteří jsou „na druhém břehu“, a moc 
nám chybí, ale také na ty, kteří našimi blízkými pravděpodobně nikdy 
nebyli a odešli před stovkami let. A o tom tento článek, který pro nás 
napsala Eva Veselá – Štoudková z Prahy, právě je. E.S. 

Cholera v Doubravici 

Nedávno jsme všichni řešili pandemii covidu, lockdowny, karantény. Mnohé 
rodiny poznamenala tato nemoc tragicky. Nejsme však první, komu epidemie 
zasáhla do života.  Naši předkové s nimi bojovali po celá staletí. V 19. století je 
strašila a trápila hlavně cholera. Na rozdíl od covidu ji nezpůsobovaly viry ale 

bakterie a byla také mnohem smrtelnější. Umírala na ni 1/3 až 1/2 nakažených.  

První vlna cholery se objevila na Moravě v letech 1831-32. Dostala se k nám z Haliče 
a později i z Uher. V létě 1831 byly na moravsko-uherské hranici postaveny karanténní 
stanice, ve kterých museli cestující z Uher 20 dnů čekat, aby se prokázalo, že nejsou 
nakaženi. Přesto se cholera už v září objevila v Brně. Během této epidemie zemřelo 
na Moravě a ve Slezsku na choleru 32 tisíc lidí.  

A co naše Doubravice? První úmrtí na choleru je ve zdejší matrice zaznamenáno 14. 
listopadu 1831. Bylo to v domě u Mrázků č. 93, kde nemoci podlehla dvouletá Anička. 
O dva dny později zemřel i její 29letý otec.  A následovali další. Do konce roku 1831 
zemřelo v Doubravici na choleru celkem 13 lidí různého věku. Nejmladší byla 5měsíční 
Anežka Klimšová a nejstarší 72letý domkař Kupka z č. 66.   

To ale nebyl konec. Znovu cholera v Doubravici propukla v roce 1851 (čtyři úmrtí) a 
především v roce 1855, kdy udeřila plnou silou.  Během září a prvního říjnového týdne 
zemřelo na tuto nemoc v naší obci 26 lidí! 

Další vlnu cholery k nám v r. 1866 přinesli pruští vojáci. Dva z nich také v Doubravici 

na choleru umřeli. O jejich hrobech na doubravickém hřbitově bylo již psáno ve 
Zpravodaji v roce 2016.  Potom je ale následovalo 13 místních občanů. Mladí, staří, 
děti. Poslední doubravickou obětí cholery byl 3měsíční Toníček Novotný z č.66.   
Zdroje:  

Kronika českých zemí od pravěku po současnost, Fortuna 2012 

https://www.stoplusjednicka.cz/smrt-z-vychodu-prvni-cholerova-nakaza-si-u-nas-vyzadala-

temer-60-000-zivotu 

https://cs.wikipedia.org/wiki/Epidemie_cholery_v_%C4%8Desk%C3%BDch_zem%C3%ADch_

1866%E2%80%931867  

 Matriky zemřelých Doubravice nad Svitavou, 1831 – 1866, https://www.mza.cz/actapublica/ 
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Pohledem zastupitele 

Vážení spoluobčané, máme za sebou první řádné zasedání zastupitelstva, 
pokud nepočítáme ustanovující zasedání. Dovolte mně, abych touto cestou 
Vám sdělil můj pohled na průběh tohoto jednání. Úvodem bych rád 
zdůraznil, že v našem volebním programu Strany soukromníků ČR jsme 
slíbili, že budeme co nejvíce otevření veřejnosti, proto v průběhu jednání 
jsem vznesl dotaz na starostku obce, aby všechny podklady jednání ZM byly 
veřejně přístupné a zveřejněny např. na webu obce či na vývěskách před 

úřadem. Je zapotřebí, aby občané byli informováni a úřad tímto byl vůči 
občanům transparentní a otevřený, vyjma bodů, které se týkají krizového 
řízení. Veřejně prezentované podklady ZM jsou u obcí v okolí běžnou 
záležitostí, neboť ZM je veřejné, samozřejmě platí, že musí být 
anonymizovány. 

Velmi mně zarazila skutečnost, že podklady pro jednání jsme neobdrželi 
ucelené a některé jsme se dozvěděli až přímo v průběhu jednání. Např. bod 
„zpráva starostky,“ chápu, že je to souhrn všech událostí od posledního 
zasedání, ale rámcově o tom, o čem bude vedení obce informovat, bychom 
měli mít k dispozici. Také bod týkající se „pověření starostky schvalovat 
rozpočtové opatření“ nebyl nikterak v podkladech předložen. Je dobře, že 
ZM neschválilo požadavek starostky na částku půl milionu korun, ale tuto 
částku snížilo a odsouhlasilo v celkové přijatelné výši tři sta tisíc korun. 

Asi největším úskalím projednávaných bodů byly rozpočtové opatření, 
zvláště pak rozpočtové opatření, které mělo pokrýt především náklady 
spojené s přípravou výstavby budovy „mateřské školky“ resp. dětské 
skupiny. A tady je celé úskalí problému. Kdo z občanů ví, kde se má budova 
stavět? Kdo z občanů viděl vizualizaci této stavby? Ví, vůbec občané, že se 
má stavět na krásném travnatém pozemku naproti hřišti, kde jsou dnes 
mladé vzrostlé lípy a děti – mladí hasiči tam pořádají pravidelně sportovní 
klání v požárním útoku. Bohužel  nikdo o tom moc neví, mně jako  

zastupiteli ani vedení obce nedalo k dispozici jakékoliv podkladové  

materiály, a pak mám rozhodnout o rozpočtovém opatření. To prostě 
nejde. Všude v obcích se hledají volné travnaté plochy k místu odpočinku a 
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klidových zón, my je budeme zastavovat betonem. A jaký bude výsledek? 
Celá tato akce bude stát cca dvacet milionů, kapacita bude 
dvanáct dětí, ale jaké zvýšené náklady tímto dáváme do vínku obce, se již 
nedozvíme. Provoz, energie, pojištění, opravy aj. vše v budoucnu z rozpočtu 
obce, který už tak je napnutý. Velmi dobré připomínky k dokumentaci 

stavby měl kolega zastupitel, byl jsem překvapen, že na mnoho otázek 
nedostal ani kvalifikovanou odpověď.  
Ujištění, že vše se bude hradit z dotací, je úsměvné, spíš to vzbuzuje dojem, 
že osoba, která má dělat celý tento dotační management si takhle přijde na 
nemalé finanční prostředky z rozpočtu obce, ale co bude poté s budovou, ji 

již nezajímá. I argument o nutnosti postarat se o předškolní děti je lichý, 
byť obec má povinnost umístit děti v rámci předškolního vzdělávání, 
demograficky nás v obci ubylo a na umístění dětí pamatuje i školský zákon.  
Vážení občané, byly sice již vynaloženy finanční prostředky na projekt, ale 
stále je čas tento zcela nesmyslný projekt zastavit, stačí, když se obrátíme 
na obec s žádostí s nesouhlasem této stavby, nebo se podá petice 
v souladu s petičním zákonem. Vedení obce musí naslouchat vůli občanů a 
jsem toho názoru a přesvědčení, že o tak významné stavbě, která tady 
nebude jen pár let, by opravdu měli rozhodnout občané obce, ne jenom 
zastupitelé. Po ZM nám paní starostka sdělila další informace k budově, 
jak řekla, otevřela karty, ale tyto pomyslné její karty měly být otevřeny  

občanům, aby věděli, kam plynou finanční prostředky obce.   
Chraňme si volné prostranství, travnaté plochy, kde si děti hrají, kde nyní 
krmí i vodní živočichy a raději, tak jak zaznělo i z pléna občanů na ZM, 
opravujme a budujme chodníky. Bylo by daleko vhodnější, kdyby 
vynaložené úsilí se spíše směřovalo právě k opravám a výstavbě chodníků a 
údržbě veřejného prostranství jako celku. Bohužel v předložené pracovní 
prvotní verzi rozpočtu na rok 2023 se moc finanční prostředků do chodníků 
a liniových staveb neplánuje. O průběhu skládání rozpočtu Vás, budu dále 
informovat. 

Ing. Martin Sklář, zastupitel, Strana soukromníků ČR 
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Vážení spoluobčané,  

volby jsou za námi stejně tak jako ustavující zastupitelstvo. Jsou rozděleny 
všechny posty v rámci vedení městyse, a tak je tedy možné přistoupit 
k hodnocení jejich výsledků.  

Na úvod bychom rádi jménem strany „Pro městys společně“ upřímně 
poděkovali těm z Vás, kteří jste nás podpořili ve volbách. Jako úplně nová 
strana jsme se umístili na druhém místě s celkovým počtem 1134 hlasů, což 
odpovídá 20,85 % všech platných hlasů. Získali jsme tedy celkem dva mandáty, 
a to u nově vzniklé strany považujeme za úspěch a velice si toho vážíme.  

Při rozhodování o složení vedení městyse jsme se přihlásili o post 

místostarosty. To jsme s ohledem na počet získaných mandátů i pořadí dle 
podílů hlasů získaných ve volbách (1. Mgr. Jana Otavová, SNK, podíl hlasů 
1993; 2. Ing. Martin Štěrba, Ph.D., PMSp, podíl hlasů 1134; Zdroj: 

[www.volby.cz]) považovali za svou povinnost vůči našim voličům.  

Strany „Sdružení nezávislých kandidátů“ a „Pro Doubravici“ se spojily a získaly 
minimální většinu, tedy pět hlasů, a byly tak schopny prosadit své kandidáty 
na hlavní posty. Příští čtyři roky budeme tedy působit v opozici.  

Budeme se snažit vystupovat jako konstruktivní opozice a využít našich 
mandátů k prosazení maxima možného z našeho předvolebního programu. 
Po prvních dvou zastupitelstvech je však jasné, že to bude složité a nebude to 

s ohledem na rozložení hlasů plně v našich rukách. 

Post předsedy kontrolního výboru nicméně získala naše strana. V případě, že 
budete mít objektivní podnět ke kontrole, neváhejte mě kontaktovat 

prostřednictvím e-mailu: sterba.zastupitel@doubravicens.cz. Pokud e-mail 

neovládáte, můžete se na mě obrátit i osobně.  

Na závěr bych Vás rád informoval také o tom, že nás najdete i na sociální síti 
Facebook pod názvem „Pro městys společně - Doubravice nad Svitavou“. Tam 
pravidelně umísťujeme shrnutí průběhu zastupitelstev z našeho pohledu. 

Ing. Martin Štěrba, Ph.D. 
zastupitel a předseda kontrolního výboru 

        za stranu Pro městys společně 
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PROGRAM   KINA   DOUBRAVICE   NAD   SVITAVOU 

P R O S I N E C   2 0 2 2                                                           

======================================================= 

1. 12. čtvrtek v 18 hod                                                                 FALCON 

ZA VŠÍM HLEDEJ ŽENU 

Tři kamarádky, tři osudy. Krásná Alex, sympatická Marta a svéhlavá 
Irena. Tři naprosto jiné příběhy a jiný pohled na život. Přesto je mezi 
nimi to nejpevnější pouto, které nic nemůže přetrhnout. Ani muž. 
Každá z nich má sen. Irena touží po vlastním domě a tomu podřizuje 
vše. Marta touží po moderování v rádiu, ale je lékárnice, která si 
strašně moc chce povídat s lidmi.  
Vztahová komedie režiséra Miloslava Šmídmajera s Hanou 
Vagnerovou, Terezou Krippnerovou, Betkou Staňkovou, Markem 
Vašutem, Markem Němcem, Zlatou Adamovskou, Danielou 
Kolářovou a Igorem Orozovičem. Snímek, jehož předností jsou svěží 
herecké výkony, skvělá kamera, a především bohatý děj, vtipné 
situace a zábavné dialogy.  
Česká romantická komedie                                                         Premiéra 20.10. 2022 

Vstupné 100.- Kč                                                                                           105 minut                                        

  

8. 12. čtvrtek v 18 hod                                                            PILOT FILM                      

IL BOEMO 

Slávu zapomenutého skladatele se snaží oprášit Vojtěch Dyk v hlavní 
roli tohoto filmu. Velmi líbivá podívaná představuje život Josefa 
Myslivečka, přezdívaného Il Boemo. Sledujeme jeho kariéru v Itálii od 
počátků, jak se vypracoval od učitele hudby k uznávanému 
skladateli. Zásadní částí jsou jeho vztahy – profesní i milostné – s 
významnými ženami tehdejší doby. Jeho životní příběh byl hodně o 
štěstí, kontaktech s těmi správnými lidmi a uspokojování potřeb 
mocnějších a výše postavených. A nejen uměleckých potřeb. 
Nakonec raději věnuje veškerou lásku své tvorbě. Jedním z vrcholů 
je, když se Mysliveček jakoby mimochodem setká s mladým 
Mozartem. 

Hudební životopisný film ČR, Italie a Slovensko                       Premiéra 20. 10. 2022                                  
Vstupné 100.-Kč                                                                                           140 minut   
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PROGRAM   KINA   DOUBRAVICE   NAD   SVITAVOU 

L E D E N    2 0 2 3 

19. 1. čtvrtek v 18 hod                                                             AEROFILM 

A PAK PŘISLA LÁSKA … 

Psycholožka Kristýna (Pavla Tomicová) zoufale hledá lásku a štěstí. 
Proto se rozhodne odjet se svou dospělou dcerou Sárou (Sara 
Venclovská) na ozdravný víkend za kartářkou Zdenou (Tereza 
Hofová). Skrze pochybné rodové léčení a výklady karet zjistí víc 
nejen o svém problematickém vztahu k okolí, ale i ke své dceři a sobě 
samotné. Přijde na konci uzdravování konečně i láska? 

Komedie ČR                                                                                Premiéra 1. 12. 2022 

Vstupné 100.- Kč                                                                                            87 minut                                         

   

26. 1. čtvrtek v 18 hod                                                           CINEMART  

BUKO 

Buko je kůň. A taky je to „dar z nebes“, který vypadá jako špatný vtip, 
protože jeho nová majitelka se koní bojí. Jarmila se po ztrátě muže 
ocitne na životní křižovatce, kdy se musí rozhodnout, zda zbytek 
života už jen trpělivě “přečká”, nebo se vzepře a vrhne se do 
dobrodružství s nejistým koncem. Navzdory dobře míněným radám 
svých dospělých dětí si zvolí druhou možnost. Tou je život na 
chalupě v romantické divočině uprostřed Máchova kraje, kde to měl 
rád především její muž. Ten jí navíc v závěti odkázal vysloužilého 
cirkusového koně Buka, což na první pohled vypadá jako drsný vtip, 
protože Jarmila se koní bojí. S pomocí sousedů se rozhodne vzniklé 
situaci postavit čelem a brzy zjišťuje, že i když to tak zpočátku 
nevypadalo, právě s tímhle koněm by se jí do života mohlo vrátit 
štěstí. Hrají: Anna Cónová, Martha Issová, Petra Špalková, Jan Cina, 
Lenka Termerová, Martin Kubačák, Marian Roden, kůň Láďa. 
Komedie ČR pro všechny                                                            Premiéra 29. 9. 2022                       

Vstupné 100.- Kč                                                                                              112 minut      
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